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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-12-14 

5 

 

 

§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utses att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker måndag 20 december 2021. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Med anledning av en artikel i DN om en 4-åring som placerats i 

familjehem, där farit mycket illa på grund av att placeringen inte 

följts upp av socialtjänsten. Barnet har inte följts upp med de besök 

i hemmet som enligt gällande lagstiftning föreskrivs. Det hänvisas i 

artikeln till att pandemin är en orsak till detta.  

 

Fredrik Jurdell anför att uppgifterna DN hänvisar till inte är 

dagsaktuella utan från den tid där pandemin först bröt ut och att stor 

försiktighet då skulle vara ledande. Socialtjänsten har nu återgått till 

ett normalläge där familjehemsplacerade barn får de fysiska besök 

som lagstiftningen kräver.  

 

Ledamoten Jackie Nylander ställde frågan om hur det ser ut i staden 

för familjehemsplacerade barn, och efterfrågade mer uppgifter och 

information om varje placerat barn.  

 

Fredrik Jurdell hänvisar till inspektörernas socialtjänstrapport som 

föreläggs nämnden varje år, med redogörelse, sammanställning och 

uppföljning av stadens socialtjänst.  

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Alexandra Mattsson Åkerström, fråga om hur det ligger till med de 

övernattningsverksamheter som träder in vid extra kall kyla i 

Stockholm.  

 

Jenny Swärd, avdelningschef, svarar att allt har löpt enligt plan, 

TÖG tak över huvudet garantin har följts upp varje vecka och har 

fungerat samt att det finns beredskap för att ytterligare 

övernattningsplatser kan tas i bruk vid behov.  
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§ 5  

Ändring av reglementen för vissa facknämnder  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1358 

Dnr 1.6–598/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden har ingen erinran mot ändring i reglementet för 

socialnämnden och godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen 

 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden översänt remiss om 

förslag till revidering av reglementen för vissa facknämnder, bland 

annat socialnämnden samt stadsdelsnämnderna.  

Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ändring i de 

reglementen där detta bedömts som nödvändigt. Ändringarna har 

skett utifrån kommunfullmäktiges beslut om budget 2020 samt vissa 

lagändringar som påverkar reglementena i staden. Viss övrig 

uppdatering och språklig översyn har också gjorts. För 

socialnämndens räkning innebär förslag till ändring inget i sak utan 

enbart byte av terminologi. Förvaltningen har ingen erinran mot 

förslaget och föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 8 november 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 6 

Budget och verksamhetsplan för Socialnämnden 2022 

Dnr 1.2.2–608/2021 

 

  

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner budget med verksamhetsplan för 

2022. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 

3. Socialnämnden beslutar om priser och avgifter enligt bilaga 

nr 1. 

4. Socialnämnden redovisar omslutningsförändring med 43,7 

mnkr till kommunstyrelsen. 

5. Tillståndsenheten definieras som resultatenhet 

verksamhetsåret 2022. 

6. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om medel 

med 5,0 mnkr till klimatinvesteringar för utbyte till LED-

belysning. 

7. Socialnämnden fördelar 54,7 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för sociala merkostnader vid 

genomgångsbostäder. 

8. Socialnämnden fördelar 105,0 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för kostnader avseende boenden för 

nyanlända. 

9. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för sociala insatsgrupper 2022. 

10. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för skolsociala stödteam 2022. 

11. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för stärkt tidigt stöd i samverkan 

2022. 

12. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela medel till de fyra regionala relationsvåldscentra i 

staden. 

13. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela medel till samlokalisering socialtjänst och polis. 

14. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel till projektet Läslust 2022. 

15. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela medel för projekt intensifierad utredning i hemmiljö. 

16. Socialnämnden fördelar 11,0 mnkr till Bostadsförmedlingen 

för hantering av förturer. 
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17. Socialnämnden beviljar 1,4 mnkr till 

Funktionsrätt Stockholms stad (Handikappföreningarnas 

samverkansorgan), 0,3 mnkr till DHR Stockholmsavdelning 

(Förbundet för ett samhälle utan rörelsehinder) och 0,3 mnkr 

till SRF Stockholms stad (Synskadades riksförbund) för 

intressepolitiskt arbete. 

18. Socialnämnden fastställer plan för upphandling, 

internkontrollplan och system för internkontroll enligt 

tjänsteutlåtandet. 

19. Socialnämnden fastställer förvaltningens reviderade 

handlingsplan mot våldsbejakande extremism enligt 

tjänsteutlåtandet. 

20. Socialnämnden beslutar att ta över verksamheten 

Samlarteamet med tre anställningar från Enskede-Årsta-

Vantör stadsdelsförvaltning från och med 3 januari 

2022 med anslagsfinansiering 1,0 mnkr/år. 

21. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 9,1 mnkr 

från kompetensutvecklingssatsningen. 

 

Ärendet  
Verksamhetsplanen beskriver socialnämndens prioriteringar utifrån 

kommunfullmäktiges budget för 2022 och de tre inriktningsmålen: 

• En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

Utöver budgeten och kommunfullmäktiges mål styrs arbetet av 

Vision 2040 och Agenda 2030 och stadens övriga styrdokument. 

Viktiga teman/fokusområden för årets arbete är: 

• Uppföljning, evidens, likställighet och effekt 

• Skolan som skyddsfaktor med fokus på skolresultat och 

samverkan kring barn och ungdom 

• Vålds- och brottsprevention inklusive arbetet mot grov 

kriminalitet, arbetet för att stötta brottsutsatta och vittnen 

samt våld i unga relationer och sexköp och "sugardejting" 

• Funktionsnedsättning/bostäder 

• Hemlöshet/ komplex problematik 

• Digitalisering och innovation 

• Nya socialtjänstlagen 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner verksamhetsplan för 

2022. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 3 december 2021. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” 1. Socialnämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till 

verksamhetsplan 2022 

2. Därutöver anföra följande 

 

Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande för att alla 

stockholmare ska få goda livsvillkor och möjlighet att förverkliga 

sina drömmar. Vi välkomnar flera satsningar i förslaget till 

verksamhetsplan för 2022, såsom att EBO-uppdraget intensifieras 

och förstärks med 10 nya tjänster, och att medel avsätts för att öka 

resurserna på MIKA-mottagningen. Vi anser dock att majoritetens 

budget inte ger staden rätt förutsättningar för att verksamheten ska 

klara av att möta kvalitetskraven. Trots att välfärden i många delar 

är underfinansierad ser vi att majoriteten återigen förväntar sig att 

verksamheterna ska genomföras till en lägre kostnad utan en 

försämring av kvaliteten. Socialnämnden åläggs flera nya uppdrag 

men ges för lite resurser för att rimligen kunna leverera de sociala 

insatser som nu behövs för att tackla samhällsutmaningar. Vi vill se 

en socialtjänst som är rättssäker och likvärdig över hela staden, som 

garanterar alla människor som har behov av sociala insatser det stöd 

och hjälp de har rätt till. 

 

Brottsprevention 

Rekryteringen till gängen måste få ett stopp, därför krävs 

omfattande ökning av sociala resurser där barn och unga finns. 

Genom att tidigt agera kan socialtjänsten ge stöd till familjer och 

verka för att unga inte anammar en kriminell livsstil. Det 

uppsökande arbetet gentemot barn och unga som vistas i stadens 

riskmiljöer möjliggör att staden tidigt kan se och sätta insatser för 
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att motverka att barn och ungdomar rekryteras till brottslighet. Det 

går inte att understryka hur viktig fältassistenternas och 

ungdomsjourens uppsökande verksamhet är. Vi vill att samtliga 

stadsdelsnämnder ska ha fältassistenter som bedriver socialt 

fältförlagt arbete. Socialnämnden ska ha ansvar för att stödja 

stadsdelsnämnderna i arbetet för att utveckla fältassistenternas 

arbete och synkronisera ungdomsjourens arbete med stadsdelarnas. 

För att intensifiera det uppsökande arbetet i stadens riskmiljöer är 

ett nära samarbete med polisen och en stark samverkan med 

stadsdelsnämnderna och civilsamhället avgörande. 

 

Avhopparverksamheten som etablerades under den förra 

mandatperioden är också viktig för att skapa en tryggare stad. För 

varje individ som får hjälp att lämna ett kriminellt liv minskas 

mänskligt lidande och samhällsresurser sparas. Vi vill att de 

effektivaste metoderna ska användas i stödet till individen. När fler 

visar intresse för att lämna kriminaliteten ska staden snabbt erbjuda 

insatser. Vi måste även utveckla skyddet för kvinnor som lever nära 

gängkriminalitet samt stärka arbetet kring de insatser som finns för 

kvinnor i kriminalitet. 

 

Välfärdsbrott inom socialtjänsten 

Arbetet mot den grova och organiserade brottsligheten måste ha hög 

prioritet. Vi vet att det förekommer exempel på systematiskt 

utnyttjande inom delar av socialtjänstens verksamhet, något som 

måste tas rejäla krafttag mot. Missbruket av systemet har till stor del 

gjorts möjligt genom en omfattande privatisering inom ramen för 

välfärden, och vi ser att upphandlingar kan vara en väg in i 

verksamheten för oseriösa, kriminella aktörer. För att komma till 

rätsida med välfärdsbrotten inom socialtjänstens 

verksamhetsområden måste vi hårdare fokusera på insatser riktade 

mot företag och näringsliv där det finns misstanke om 

oegentligheter. Staden behöver inleda ett arbete att revidera 

förfrågningsunderlagen enligt LOV i syfte att stävja välfärdsfusket. 

På kort sikt behöver resurser avsättas för att stärka gransknings- och 

kontrollarbetet så att de krafter som utnyttjar välfärdssystemen inte 

är välkomna i Stockholm. Staden måste vara tydlig i att 

oegentligheter eller oförmåga att leverera det som beställts leder till 

avslutade uppdrag. En nödvändig långsiktig lösning är att ta bedriva 

fler verksamheter i egen regi och därmed öka den egna rådigheten 

och minska marknadens inflytande.  
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Bostäder 

Det finns ett stort underskott av bostäder med särskild service enligt 

LSS och SoL. Bristen har varit stor i många år och mer än 1 000 

bostäder måste tillkomma till år 2030 för att möta behoven. 

Behoven av fler boenden för socialtjänstens verksamheter och 

insatser är därför akut. Staden måste ta ett omtag av frågan för att 

säkerställa att både allmännyttan och privata aktörer får fram LSS-

bostäder. För att klara av att möta behovet av särskilt boende för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL behövs en 

samordning på stadsövergripande nivå. Stadens målsättning måste 

vara att ingen ska tvingas flytta utanför staden för att kunna få 

insatsen bostad med särskild service. Bristen på lämpliga boenden 

gör dock att staden idag tvingas köpa platser utanför stadens regi 

och utanför Lagen om valfrihet (LOV). Det är negativt för 

stockholmare som kan tvingas lämna orten där de växt upp och för 

stadens ekonomi. Individer med utomkommunala placeringar 

riskeras hamna i kläm när de återvänder till kommunen ifall staden 

inte satsar på att bygga fler boenden i egen regi. De kortsiktiga 

lösningarna med upphandlade profilboenden är inte ett hållbart svar 

på bristen av LSS-bostäder. 

 

Vi noterar att det planeras för flera större upphandlingar kommande 

år, bland annat av boenden och dagverksamhet. Värdet av 

föreslagna upphandlingar uppgår till drygt 1,4 miljarder kronor 

varav 1,2 miljarder går till nya upphandlingar av boenden för 

personer med missbruk och för dygnetrunt-vård för barn och unga. 

Vi är självklart för att man satsar medel för att öka de sociala 

insatserna för personer som behöver det allra mest, samtidigt ställer 

vi oss kritiska till att staden väljer marknadslösningar framför att 

bygga ut den kommunala verksamheten. För att långsiktigt lösa 

bristerna i verksamheten behöver staden driva fler boenden i egen 

regi. 

 

Barn och unga 

Socialnämnden ska arbeta för att säkerställa att alla insatser för barn 

och unga är av högkvalitet och likvärdiga över hela staden. 

Barnrättigheter och barnperspektivet ska genomsyra all nämndens 

verksamhet. Vi vill genomföra fler insatser för att stabilisera 

skolgången för barn och unga som är aktuella inom socialtjänsten 

och därmed möjliggöra för skolan att lägga kraft vid det lärande 

uppdraget. Staden behöver samarbeta med regionen för att öppna 

fler familjecentraler för att stärka det tidiga förebyggande arbetet 

med barn, unga och deras familjer. Socialnämnden ska ha en 

samordnande och stöttande roll i stadsdelsnämndernas arbete med 
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sociala insatsgrupper (SIG) och Skolsociala team med ett särskilt 

fokus på ytterstaden.  

 

Behovet av att placera ungdomar i Hem för vård eller boende 

(HVB) ökar samtidigt som flera stadsdelsnämnder tampas med 

ansträngda budgetar. Vi vill att nämnden under året utreder 

förutsättningarna för att öppna egna HVB-hem i syfte att möta 

stadsdelsnämndernas behov av platser vilket samtidigt skulle 

minska kostnaderna för de dyra placeringarna som görs utanför 

staden. Vi vill även utveckla stödet till placerade barn och deras 

föräldrar samt fortsätta utveckla arbetet med eftervård i öppna 

former i samarbete med stadsdelsnämnderna. 

 

Hemlöshet 

Arbetet mot hemlöshet kräver långsiktighet och prioriteringen ska 

fortsättningsvis ligga på det förebyggande arbetet för att undvika att 

personer hamnar i hemlöshet. En av de viktigaste delarna för att 

bryta utsatthet och förbättra livet för människor är kopplat till 

boende, som vanligt förutsätter majoriteten att marknaden skall lösa 

detta problem. Staden ska samverka med andra för att fullfölja sitt 

bostadsförsörjningsansvar men aldrig avstå sitt ansvar för 

bostadsförsörjning till någon annan. Vi föreslår att Socialnämnden i 

samarbete med berörda nämnder och styrelser tar fram en 

handlingsplan för att mer aktivt bekämpa hemlöshet. 

Handlingsplanen ska både innehålla akuta insatser och en långsiktig 

plan för bostadsbyggande. 

 

Staden ska intensifiera arbetet mot hemlöshet och avvärja orsakerna 

till att människor blir hemlösa. Det vräkningsförebyggandet arbetet 

ska förstärkas för att minska andelen barnfamiljer som hamnar i 

hemlöshet. Budget- och skuldrådgivning ska utvecklas med fokus 

på likställighet och ökad tillgänglighet. Socialnämnden ska se över 

behovet av nya arbetssätt inom socialtjänsten med anledning av den 

nya lagen om olovlig andrahandsuthyrning så att vräkningar av barn 

kan undvikas. 

 

SIP 

Stadsdelsnämndernas arbete med samordnad individuell plan (SIP) 

är viktig för att individer som är i behov av insatser från olika 

aktörer får sina behov tillgodosedda. Socialnämndens stöd till 

stadsdelsnämnderna i deras arbete med samordnad individuell plan 

(SIP) är viktig för att individer som är i behov av insatser från olika 

aktörer ska få sina behov tillgodosedda. Utvärdering som 

förvaltningen har gjort visar att satsningen med SIP-samordnare för 

barn och unga som infördes under förra mandatperioden har varit 
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framgångsrik. SIP-samordnare bidrar till att effektivisera samverkan 

och tydliggöra involverade verksamheters ansvarsområden. Istället 

för minskade antal SIP-samordnare vill vi permanenta satsningen 

och utöka antalet samordnare samt utreda om samordnare kan 

stärka samverkan inom vuxenenheterna och socialpsykiatrin.  

 

Stöd och service 

Stockholm ska vara en tillgänglig stad för alla invånare. 

Inriktningen för stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning är att identifiera och främja det som skapar 

delaktighet i samhället och ett självständigt liv. Signalerna om att 

alltfler får minskade antal ledsagningstimmar trots att de har behov 

av fler timmar måste tas på allvar. Socialnämnden ska i samarbete 

med stadsdelsnämnderna utreda varför fler stockholmare har fått 

sänkta ledsagningstimmar samt utreda om likställighet råder och om 

riktlinjerna för ledsagning och ledsagarservice följs.  

 

Våld i nära relation, mäns våld mot kvinnor, hedersrelaterat 

våld och förtryck 

Stadens socialtjänst har en viktig uppgift att utreda, handlägga och 

bevilja insatser för att våldsutsatta kvinnor och barn ska kunna leva 

ett liv fritt från våld. Här ser vi att socialnämnden behöver 

säkerställa att det finns en likställighet över staden kring insatskedja 

och boendealternativ efter skyddat boende. Nämnden måste även 

förstärka stadens Relationsvåldsteam med uppdaterade rutiner samt 

tillgodose att stadsdelarna har tillräcklig personal och resurser för 

att uppfylla målen om att stötta våldsutsatta till ett liv fritt från våld. 

Vi vill också understryka vikten av att missbrukande kvinnor, 

kvinnor med psykisk ohälsa eller vårdbehov på grund av ålder eller 

funktionsvariation kan få skydd på stadens boenden. Detta är i 

dagsläget inte möjligt eftersom stadens egna skyddade boenden inte 

erbjuder detta, Hvilan som ofta beskrivs som ett skyddat boende har 

sin adress utskriven på hemsidan och därmed inte kan betraktas som 

säkert för en kvinna som har en uppsökande förövare.  

 

Kvinnojourerna gör dagligen ett enormt viktigt arbete för att se till 

att skydda kvinnor och deras barn. De är också en kunskapsbank 

och opinionsbildare för att få upp frågan om mäns våld mot kvinnor 

på dagordningen. Det går inte att nog understryka betydelsen av 

arbetet som genomförs av de frivilliga krafterna. Det är viktigt att 

säkerställa att jourerna har långsiktiga ekonomiska förutsättningar 

att bedriv sitt arbete. Som ett led i detta vill i att staden ska ha IOP-

avtal med kvinnojourerna istället för att verksamheten upphandlas. 

Vi vill att nämnden ska säkerställa en god dialog och en nära 

samverkan med kvinnojourerna.  
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SHIS 

Socialnämnden ska samverka med SHIS och stadsdelsnämnderna 

kring behovet av genomgångsbostäder för personer behöver en 

tillfällig bostad eller mer varaktigt boende med visst boendestöd. 

Detsamma gäller för att kunna tillgodose behovet av 

genomgångsbostäder för målgruppen våldsutsatta som tvingas flytta 

samt barnfamiljer med osäkra boendeförhållanden Tillgången till 

försöks- och träningslägenheter samt Bostad först måste också 

tillgodoses. Rimlig tidsram, transparens och likställighet måste vara 

stadens förhållningssätt i förmedlande av genomgångsbostäder. 

Nyanlända som har hänvisats till SHIS av Intro Stockholm ska få 

schysta förutsättningar att ta sig vidare till ett eget boende. 

Boendetiden på SHIS är oavsett boendeform maximalt fem år idag. 

Vi anser att alla stockholmare ska behandlas lika och är därför 

kritiska till att nyanlända får boendeavtal på två år. Samma villkor 

ska gälla för alla som bor i genomgångsbostäder hos SHIS, därför 

ska även den boendetiden på SHIS vara fem år för nyanlända. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S)  
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§ 7 

Fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt och 

studiebesök 2022 

Dnr 3.2.2-547/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner fördelning av medel till lokala 

utvecklingsprojekt och studiebesök 2022 enligt nedan 

 

Fördelning av lokala utvecklingsmedel 2021 

Förvaltning Projekt Summa 

(kronor) 

Farsta  Våga anmäla våga vittna 500 000 

Hässelby-Vällingby Ett systematiskt, skyndsamt och 

tryggt förändringsarbete för en 

modern och hållbar socialtjänst 

500 000 

Hässelby-Vällingby Civilsamhället som resurs för 

nyanländas väg till egen bostad 

500 000 

Hägersten-Älvsjö Civilsamhället som resurs för 

nyanländas väg till egen bostad 

500 000 

Spånga-Tensta Den placerade Ungdomen och 

Nätverket 

500 000 

Rinkeby-Kista & Spånga 

-Tensta 

Samlokalisering socialsekreterare 

och polis 

500 000 

Rinkeby-Kista Utveckla arbetssätt och metoder för 

rehabiliteringsärenden inom 

ekonomiskt bistånd  

500 000 

Skarpnäck ”Ingen ska lämnas utanför” - 

socialtjänstens barnrättsarbete för 

barn i ekonomisk utsatthet ur ett 

socialt hållbarhetsperspektiv 

205 000 

Totalt   3 705 000 

 

Fördelning av medel för utveckling och lärande 2021 

Förvaltning Studiebesök till ort Summa 

(kronor) 

Enskede-Årsta-Vantör Jönköpings familjecentraler & 

Norrköpings öppna förskola  

23 030 

Rinkeby-Kista Helsingfors & Tammerfors  25 000 

Enskede-Årsta-Vantör Helsingfors, Finland.  skyddat 

boende & statlig socialtjänst 

25 000 

Socialförvaltningen Göteborg, Respons 

alkoholrådgivning, 

25 000 
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Spelberoendeteamet och 

behandlingsgruppen  

Farsta Stavanger, Norge, 

Barneverntjenesten 

25 000 

Farsta Oslo, Norge. NAV 25 000 

Socialförvaltningen Warzawa, Polen 25 000 

Rinkeby-Kista Malmö & Helsingborgs SIG-

team 

25 000 

Rinkeby-Kista Malmö, Öppenvård BoU 25 000 

Spånga-Tensta Malmö, social- och 

arbetsmarknadsförvaltningen 

25 000 

Enskede-Årsta-Vantör Oslo, Norge  25 000 

Socialförvaltningen Helsingfors, Finland 25 000 

Totalt   298 030 

 

 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom 

 

 

Ärendet  

Socialförvaltningens arbete med forskning- och utveckling ska 

bidra till utveckling av socialtjänsten och till bättre resultat för 

brukarna. I detta ingår utlysning och fördelning av lokala 

utvecklingsmedel och medel för utbyte och lärande genom 

studieresor och studiebesök. 

Årets ansökningar om lokala utvecklingsmedel och medel för 

studiebesök omfattar totalt 4 998 030 kronor. Socialförvaltningen 

föreslår att 4 003 030 kronor fördelas till lokala utvecklingsmedel 

och studiebesök för 2022. Förvaltningens förslag på fördelning av 

medel innebär att: 

– 3 705 000 kronor avsätts till lokala utvecklingsprojekt  

– 298 030 kronor avsätts för studiebesök/studieresor  

 

Socialförvaltningen föreslår att lokala utvecklingsmedel till projekt 

och studieresor/studiebesök beviljas i enlighet förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 27 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-12-14 

19 

 

 

 

§ 8 

Att upptäcka, utreda och förebygga välfärdsbrott 

Handlingsplan 2022-2025 

 Dnr 3.1.1-148/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner handlingsplan om att upptäcka, 

utreda och förebygga välfärdsbrott. 

2. Handlingsplanen med tillhörande bilaga överlämnas för 

kännedom till samtliga stadsdelsnämnder.  

 

 

Ärendet  
Välfärdsbrottslighet innebär ett angrepp mot samhällets gemensamma 

skyddsnät som drabbar de individer som är i behov av samhällets 

insatser, som exempelvis barn, äldre, personer som har en 

funktionsnedsättning eller personer som har en sjukdom som gör att de 

är förhindrade att arbeta. Den som på felaktiga grunder tar emot stöd 

och hjälp från välfärdssystemet dränerar inte bara systemet på dess 

resurser utan undergräver dessutom samhällets förtroende för allas 

gemensamma skyddsnät. I budget för 2021 har kommunfullmäktige 

fastställt att systematiska välfärdsbrott ska motverkas. Som ett stöd i 

detta arbete har en handlingsplan som riktar sig till 

stadsdelsförvaltningarna och socialförvaltningen tagits fram. 

Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 

handlingsplanen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) 

”Vi välkomnar förslaget till handlingsplan mot välfärdsbrottslighet. 

Den här typen av brottslighet riskerar att skada förtroendet inte bara 

för välfärdssystemet i sig självt, utan också för samhället i stort. 

Den eller de som begår den här typen av brottslighet förskingrar 

resurser avsedda för människor som befinner sig i en mycket utsatt 

och sårbar situation.  

  

Därför är det välkommet att socialnämnden genom att besluta om 

denna handlingsplan strävar efter att ta ett bredare helhetsgrepp om 

dessa frågor. Vi vill framhålla att arbetet med handlingsplanen är en 

viktig del av stadens stadsövergripande arbete, ett arbete som bland 

annat kommer till uttryck genom skrivningar och satsningar i den av 

kommunfullmäktige antagna budgeten för 2022. Vidare vill vi även 

lyfta fram att om handlingsplanen ska få önskad effekt, så måste 

arbetet med de åtgärder som föreslås i den genomföras i 

stadsdelsnämnderna. I handlingsplanen uttrycks en förhoppning om 

att arbetet bör vara implementerat i ordinarie strukturer och 

processer efter att den period, under vilken handlingsplanen ska 

gälla, har passerat. Vi ser fram emot återredovisningar från 

förvaltningen om hur arbetet fortlöper. ” 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. I huvudsak bifalla handlingsplanen 

2.  Därutöver anföra följande 

Vi välkomnar handlingsplanen och ser ett stort behov av att 

Stockholms stad intensifierar arbetet mot välfärdsbrott. Varje krona 

avsedd för välfärd och trygghet ska användas just till välfärd och 

trygghet. Varje krona som inte används på det avsedda sättet är en 

stöld från det gemensamma samhällsbygget. Det ska inte finnas 

någon tolerans mot välfärdsbrott i någon form.  

 

Varje år upphandlar staden varor och tjänster för åtskilliga miljarder 

kronor. Bara Socialnämnden redovisar 850 avtal med olika 

leverantörer. Även om det finns många bra verksamheter vore det 

naivt att hävda annat än att en långtgående ideologiskt driven 
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privatisering bidragit till en yta som både rymmer risker för 

kvalitetsbrister som direkta välfärdsbrott. I handlingsplanen 

redovisas flera sådana risker och vad staden (och statliga 

myndigheter) gör för att möta dessa risker. Det är bra och viktigt 

samtidigt som mängden resurser som läggs ner på 

kontrollmekanismer måste värderas i förhållande till nyttan som 

uppstår av att verksamheten bedrivs i upphandlad form. Mycket 

talar för att staden i många verksamhetsområden, även de som 

omfattas av Socialnämndens och stadsdelsnämndernas ansvar, 

behöver en större andel verksamhet i egen regi för att kunna ha 

rådighet, en bättre fungerande kontroll och en beredskap att direkt 

avveckla upphandlad verksamhet som inte uppfyller stadens krav.  

 

Det är bra att löpande kontroller görs i förhållande till exempelvis 

skatteverkets uppgifter. Det finns mer att göra även avseende dessa 

verksamheter och för att säkerställa att stadens verksamheter inte 

kan användas för att tvätta pengar etc. behöver kontrollen stärkas. 

Här bör Stockholm stad studera de kommuner som upplevt och 

framgångsrikt bekämpat välfärdsbrottslighet, så som exempelvis 

Södertälje kommun.  

 

För att upptäcka problem med utnyttjande av arbetskraft (och i vad 

som i värsta fall även måste karaktäriseras som gränsande till 

människohandel) och att inte ge välfärdstjänster i den omfattning 

som den enskilde har rätt till behöver dock både kraven som ställs i 

upphandlingar och tillsynen av dessa vara mycket bredare och 

kraftfullare än vad som är fallet idag. Vi välkomnar förslaget att en 

central rutin eller process som syftar till att informera om upptäckter 

inom olika verksamheter i staden av oseriösa leverantörer skulle 

kunna resultera i en effektivare och mer rättssäker hantering. På 

samma sätt välkomnar vi en skärpt tillsyn av verksamheter där vi 

vet att det förekommer problem men anser också att det just inom 

dessa områden finns anledning att ha en större andel i egen regi. Vi 

anser också att nämnden för att undvika dessa brott bör samverka 

närmare de fackliga organisationer som ofta har kännedom eller 

misstanke om såväl utnyttjande av arbetskraft, ekonomisk 

brottslighet som kvalitetsbrister.  

 

Pandemin har inneburit en särskild utmaning i och med att många 

fysiska inspektioner hos leverantörer inom socialtjänstens 

verksamhetsområden uteblivit. Oanmälda kontroller måste vara en 

del av all verksamhetsuppföljning. Förvaltningens resurser och 

kompetens att inspektera alla hundratals upphandlade verksamheter 

måste stärkas så att brukarna garanteras tjänster av god kvalitet.  

Här behöver staden skärpa sina insatser betydligt. Och det bör vara 
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norm att stadsdelsnämnderna begär in tidsrapportering inom 

personlig assistens för att hindra felaktiga utbetalningar. 

 

Slutligen vill vi instämma i handlingsplanens slutsats att otillbörlig 

påverkan av och hot mot stadens medarbetare måste fortsatt 

bekämpas, att det behövs ökad samverkan mellan stadens 

verksamheter samt med statliga myndigheter.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 9 

Lägesrapport relationsvåldscentrum RVC och stöd till barn på 

RVC 

Dnr 3.1.1-551/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner socialförvaltningens lägesrapport 

om RVC och stöd till barn på RVC. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom. 

 

 

Ärendet  

Socialnämnden har i uppdrag, att i samverkan med 

stadsdelsnämnderna samordna arbetet på relationsvåldscentrum 

(RVC) avseende målgrupp och insatser, samt utveckla stöd och 

insatser till barn inom ramen för relationsvåldscentrums 

verksamhet. I denna lägesrapport beskrivs nuläget på RVC, som till 

exempel antal våldsutsatta och våldsutövare som fått stöd och 

behandling och antal inkomna ärenden via polisen. Vidare redovisas 

utvecklingsområden och utmaningar som framkommit i arbetet med 

RVC men också genomfört arbete hitintills kopplat till att ge stöd 

till barn på RVC. Styrgrupp och arbetsgrupp för RVC har under året 

arbetat för att skapa en samsyn kring metoder och arbetssätt för att 

ge stöd till barn som upplevt våld. I utvecklingen att kunna erbjuda 

stöd till barn på RVC har samtliga RVC rekryterat fler behandlare.  

Från och med hösten 2021 får barn, där någon av föräldrarna är 

aktuell på RVC, stöd på RVC. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner lägesrapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Det är bra att socialnämnden antar en handlingsplan för att 

motverka människohandel och prostitution. Människohandel och 

prostitution är ett omfattande problem som drabbar både 

stockholmare och tillresta svenskar och personer från andra länder 
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som hamnar i stor utsatthet och utsätts ofta för mycket våld och 

kränkningar och därmed är i stort behov av stöd. Under förra 

mandatperioden gjordes en satsning på särskilda platser på skyddat 

boende för målgruppen, men även satsningar på regionkoordinator 

mot människohandel och KAST. 

 

Vi ser att handlingsplanen är informativ och ambitiös gällande 

kunskap om målgruppen samt beskrivning av målgruppens utsatthet 

och behov. Handlingsplanen redogör för hur socialförvaltningens 

öppna verksamheter kan stötta målgruppen, men det är 

anmärkningsvärt hur socialtjänstens villkor för stöd och hjälp 

saknas i handlingsplanen.  

 

Stadens socialtjänst har det yttersta ansvaret för att undvika nöd och 

kan i akuta ärenden bistå med tillfälligt boende och skydd. För 

målgruppen som utsätts för människohandel och prostitution är 

behovet av stöd och skydd ofta stort och långvarigt även när 

personen inte är tillhörande Stockholm. Det är inte tydligt i 

handlingsplanen hur personer som till exempel är här på turistvisum 

eller utifrån EU:s fria rörlighet ska omfattas av det stöd som 

socialtjänsten i staden kan bistå med. I handlingsplanen är det heller 

inte tydligt vilken del av socialtjänsten som gör vad. Vissa 

relationsvåldsteam i staden arbetar redan med personer som har sex 

mot ersättning men inte alla vilket gör att det är svårt upprätthålla 

likställighet över staden.  

 

För att den här handlingsplanen ska bli mer än en ambitiös 

målgruppsbeskrivning behöver den faktiska rätten till stöd och 

möjligheterna att ge den tydliggöras avsevärt.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 10 

Socialförvaltningens arbete med digitalisering och 

välfärdsteknik under 2021 

Dnr 3.1.1-578/2021 

 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens rapportering om 

förvaltningens arbete med digitalisering och välfärdsteknik.  

   

Ärendet  

Socialtjänsten står inför stora förändringar som rör digitalisering 

och välfärdsteknik, både för medarbetare men även för personer 

som får stöd från socialtjänsten. Förvaltningen har under 2021 

arbetat med flera olika budgetuppdrag som syftar till att främja 

utvecklingen inom området. När det gäller digitalisering av 

socialtjänstens verksamhet bidrar förvaltningen genom att beskriva 

behov, delta i utvecklingen av e-tjänster och verksamhetsstöd samt 

omvärldbevaka. Under året har förstudier påbörjats för till exempel 

digital ansökan för ekonomiskt bistånd och orosanmälan av barn på 

nätet. Förvaltningen är också involverad i att etablera ett digitalt 

verksamhetsstöd för utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. 

Genom en enkät har användning av välfärdsteknik på boenden 

kartlagts. Sammanfattningsvis ser förvaltningen att det finns behov 

av att samordna arbetet kring digitalisering, till exempel genom att 

arbeta i tvärprofessionella team. Det finns också ett stort behov av 

att sprida kunskap om hur välfärdsteknik kan användas inom 

socialtjänstens område. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner förvaltningens rapportering. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. I huvudsak bifalla redovisningen av budgetuppdraget 

2.  Därutöver anföra följande 

Vi välkomnar redovisningen och uppskattar mycket av det arbetet 

som sker inom ramen för förvaltningens verksamhet. Med detta sagt 

vill vi också understryka värdet av intensifiera arbetet med 

digitalisering och att utöka användningen av välfärdsteknik i 

stadens verksamheter. 

Det är därför välkommet att förvaltningen inte bara redovisar vad 

som sker utan också de utmaningar verksamheterna står inför. 

 

Begreppet välfärdsteknik är brett vilket framgår exempelvis av att 

verksamheternas mest frekventa inslag av denna anges vara 

surfplattor och chromecast-utrustning. Denna utrustning är viktigt 

men kanske borde ses som en grundläggande infrastruktur på 

samma sätt som det borde vara en självklar förutsättning att all 

verksamheter har tillgång till väl fungerande nätverk och WiFi-

anslutningar. Det är i detta avseende klart oroande att närmare två 

av tre verksamhetschefer ser denna grundläggande infrastruktur 

som helt otillräcklig. Här måste staden skyndsamt höja 

ambitionerna. 

 

På samma sätt borde det vara en grundförutsättning för 

digitalisering att verksamheterna har bra administrativa stöd. Här 

har beslutet att avbryta arbetet med Esset inneburit att arbetet 

riskerar att försenas. Det är olyckligt om så skulle bli fallet och det 

bör ankomma på stadens centrala ledning att säkerställa att stadens 

anställda inom de sociala verksamheterna i närtid har fungerande 

systemlösningar genom att moderniseringen av det sociala systemet 

påskyndas. Det bör vara den högst prioriterade uppgiften för den 

närmsta tiden. 

 

En förbättrad samverkan med andra aktörer i allmänhet och 

regionen i synnerhet borde likaledes vara en prioriterad uppgift. 

Under 2022 måste en fungerande struktur och en digital miljö för 

säkra möten som fungerar för båda aktörerna etableras. Även det av 
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många stadsdelsnämnder påtalade behovet av gemensamma 

journalsystem bör ha hög prioritet. 

 

Att välfärdsteknik både kan förbättra kvaliteten på omsorgen och 

livskvaliteten för brukarna är uppenbart. Det är mot den bakgrunden 

otillräckligt att det idag inte finns något centralt upphandlat 

sortiment. Förvaltningen pekar också på en rad juridiska 

frågeställningar som riskerar begränsa användandet och som 

skyndsamt under året behöver få sin lösning. 

 

Det mest avgörande för en spridning av välfärdsteknik är dock att 

öka kunskapen bland såväl brukare som personal. Vi vill i detta 

sammanhang återupprepa vårt krav på en digital eller fysisk 

visningsmiljö som möjliggör ett breddinförande av välfärdsteknik. 

En sådan verksamhet ger fler chansen att lära känna den nya 

tekniken och skulle öka intresset och möjliggöra för fler att vilja ta 

del av digitala insatser samt öka kunskapen om vad de innebär. 

Förvaltningen bör därför tillsammans med andra aktörer inom 

staden tillskapa en sådan visningsmiljö för välfärdsteknik. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 11 
Idéburet offentligt partnerskap – om verksamhet för 
ensamkommande barn och unga som helt eller delvis står, 
eller riskerar att hamna, utanför samhällets insatser 

2.3.4-565/2021 

Samverkan mellan socialförvaltningen och tre ideella 

organisationer 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att godkänna partnerskapet. 

2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att teckna ett 

idéburet offentligt partnerskap med tre ideella organisationer 

om verksamhet för ensamkommande barn, unga och vissa 

unga vuxna som helt eller delvis står, eller riskerar att 

hamna, utanför samhällets insatser. 

3. Socialnämnden ger socialdirektören rätt att besluta om 

eventuella förändringar av åtaganden inom partnerskapet, 

under förutsättning att partnerskapets mål, syfte eller 

värdegrund inte förändras.  

4. Socialnämnden ger socialdirektören rätt att besluta om 

eventuell förlängning av partnerskapet i enlighet med avtalet 

som inte innebär större förändringar av innehållet i 

partnerskapet.  

5. Socialnämnden ger socialdirektören rätt att besluta om att 

stoppa utbetalning och kräva tillbaka utbetalda medel till 

förening i partnerskapet i enlighet med förutsättningar som 

finns stadgade i huvudavtalet. 

6. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet   
Förvaltningen föreslår i ärendet ett idéburet offentligt partnerskap 

för ensamkommande barn och unga som helt eller delvis står, eller 

riskerar att hamna, utanför samhällets insatser. Perioden för 

partnerskapet är 1 januari 2022 till och med 31 december 2023. 

Senast 1 juli 2023 ska parterna vara överens om en eventuell 

förlängning efter 2023.  

 

I partnerskapet ingår följande aktörer från idéburen sektor: 

• Rädda Barnen, organisationsnummer 802002-8638, 

• Svenska Röda Korset, organisationsnummer 802002-8711, 

• Stockholms stadsmission, organisationsnummer 802003-

1954. 
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Partnerskapet omfattar samarbete med organisationer och 

föreningar som driver projekt och verksamheter som riktar sig mot 

barn och ungdomar, nyanlända, ensamkommande barn, ungdomar 

och vissa unga vuxna, papperslösa samt personer med osäkra 

boendeförhållanden. Syftet med partnerskapet är att förbättra 

målgruppens livssituation i Stockholms stad. Partnerskapet ska 

också verka för att de unga/unga vuxna som de möter har realistiska 

förväntningar på de möjligheter som finns i Sverige. Det är 

angeläget att kunna följa de individer som partnerskapet har kontakt 

med för att bl.a. säkerställa att de som har behov av stöd inom 

ordinarie strukturer får det.    Den ekonomiska ramen för 

partnerskapet är densamma för den föreslagna partnerskapsperioden 

som för föregående partnerskapsperiod. Det vill säga 5 888 919 

kronor för varje 12 månaders period. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner partnerskap med Rädda Barnen, Röda Korset 

och Stadsmissionen.  

  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

Socialtjänstens stöd till anhöriga personer med koppling till 

våldsbejakande extremism VBE anhöriga till personer med en 

kriminell livsstil och anhöriga till personer som drabbats av 

skjutningar och dödligt våld 

Dnr 3.1.1-520/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner det utökade programmet för 

Socialtjänstens stöd till anhöriga till personer med koppling 

till VBE, anhöriga till personer med en kriminell livsstil och 

anhöriga till personer som drabbats av skjutningar och 

dödligt våld. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom. 

 

 

Ärendet 

Stockholms stads program för stöd till anhöriga 2021-2024 har 

utökats till att även omfatta stöd till anhöriga till personer med 

koppling till VBE, anhöriga till personer med en kriminell livsstil 

och anhöriga till personer som drabbats av skjutningar och dödligt 

våld. I samband med framtagandet av programmet gavs 

socialförvaltningen i uppdrag att ta fram ett stödmaterial gällande 

dessa grupper. Målet med Stockholm stads program för stöd till 

anhöriga 2021-2024 är att staden ska ha ett anhörigperspektiv som 

genomsyrar alla verksamheter och yrkesgrupper som möter 

anhöriga till de angivna målgrupperna. Syftet är att öka kvaliteten i 

stadens socialtjänst så att anhöriga får ett likställigt stöd i att bättre 

kunna hantera sin livssituation, relationerna i familjen och med 

andra, föräldraskap, kriser samt annat som kan vara viktigt för den 

eller de anhöriga. Anhörigstödsprogrammet antogs av 

kommunfullmäktige i juni 2021. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner det utökade handlingsprogrammet samt 

överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 november 2021. 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 13  
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) – förebygga våld i ungas 
relationer 

Samverkan mellan socialförvaltningen och insamlingsstiftelsen 

1000 Möjligheter 

Dnr 2.3.4-631/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att godkänna partnerskapet med 

insamlingsstiftelsen 1000 Möjligheter. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

ett idéburet offentligt partnerskap med en ideell 

organisation, insamlingsstiftelsen 1000 Möjligheter, för att 

förebygga våld i ungas relationer. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen rätt att besluta om 

eventuella förändringar av åtaganden inom partnerskapet, 

under förutsättning att partnerskapets mål, syfte och 

värdegrund inte förändras. 

4. Socialnämnden ger förvaltningschefen rätt att besluta om att 

stoppa utbetalning och kräva tillbaka utbetalda medel till 

stiftelsen i partnerskapet i enlighet med förutsättningar som 

finns stadgade i huvudöverenskommelsen. 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet  
Förvaltningen föreslår ett idéburet offentligt partnerskap för att 

förebygga våld i ungas relationer. Perioden för partnerskapet är 

15 december 2021 till och med 14 december 2022, förutsatt att 

medel för partnerskapet finns och att förutsättningarna för ett 

partnerskap i övrigt kvarstår. Partnerskapet kan förlängas med ett år 

i taget dock längst till den 14 december 2024. 

I partnerskapet ingår följande aktör från idéburen sektor: 

• Insamlingsstiftelsen 1000 Möjligheter (i fortsättningen 

stiftelsen) med organisationsnummer 802478-3436. 

Huvudsyftet med partnerskapet är att parterna gemensamt ska verka 

för att fler ungdomar nås av kunskap och information om vad våld i 

en partnerrelation kan få för konsekvenser och hur det kan ta sig 

uttryck samt att fler unga som utövar våld nås och i förlängningen 

också tar emot stöd som syftar till att upphöra med våldsutövandet.  
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Socialnämnden föreslås ersätta stiftelsen med 700 000 kronor under 

1 års verksamhet. Under samma tid egenfinansierar stiftelsen 

verksamheten med 801 050 kronor. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 14 
Svar på skrivelse från (S),(V) om årsmålet för förmedlade 
försöks- och träningslägenheter inte uppnås 

Dnr 1.3.1-600/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelse från (S), (V) angående att årsmålet för 

förmedlade försöks- och träningslägenheter inte uppnås. 

 

 

 

Ärendet  
Nämnden har uppdragit åt förvaltningen att besvara skrivelse från 

ledamöterna Karin Gustavsson m.fl. (S), Jackie Nylander m.fl. (V) 

med instämmande av ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi). 

Skrivelsen handlar om att kommunfullmäktiges årsmål för försöks- 

och träningslägenheter inte ser ut att komma att uppnås. 

Skribenterna hänvisar till tertialrapport 2 från bostadsbolaget 

Stockholmshem AB, enligt vilken en anledning till att årsmålet inte 

uppnås är att motparten tackar nej till erbjudanden om lägenheter 

och att en annan anledning är uteblivet behov av familjelägenheter 

från SHIS. Mot bakgrund av detta önskar skribenterna få svar på 

följande frågor:  

• Vilka skäl har SHIS för att tacka nej till lägenheter från 

bostadsbolagen?  

• Vilken dialog har socialförvaltningen med SHIS och 

bostadsbolagen om vikten av att uppnå årsmålet? 

Kommunfullmäktiges årsmål för 2021 är 600 försöks- och 

träningslägenheter, varav 150 är avsatta för SHIS att använda som 

genomgångsbostäder för barnfamiljer som långvarigt levt under 

osäkra boendeförhållanden. Förvaltningen bedömer att anledningen 

till att SHIS inte till fullo nyttjar den avsatta kvoten är att 

stadsdelsnämndernas behov av genomgångsbostäder för 

barnfamiljer huvudsakligen kan tillgodoses inom ramen för SHIS 

befintliga bestånd. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 november 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

” Först och främst vill vi tacka förvaltningen för svaret på vår 

skrivelse. Det är positivt att vi delar uppfattningen om att arbetet 

med försöks- och träningslägenheter är ett viktigt verktyg i stadens 

arbete för att motverka hemlöshet. Vi gläds även åt att 

stadsdelsnämnderna med olika metoder och insatser arbetar för att 

motverka svårigheter för familjer att bli stadigvarande på ordinarie 

bostadsmarknad. Att det råder brist på billiga lägenheter i staden 

drabbar alla människor, inte minst de som av olika skäl tar emot 

socialtjänstens insatser på grund av exempelvis missbruk, social 

problematik eller svårigheter att etablera sig i samhället.  

 

Förvaltningen anser att det finns en bred förankring av stadens 

inriktning mot att biståndssökande bostadslösa familjer i möjligaste 

mån ska erbjudas stadigvarande boendelösningar. Detta baseras på 

en årlig undersökning av boendesituationen för barnfamiljer som 

har socialtjänstkontakt och lever under osäkra boendeförhållanden. 

Siffrorna visar att andelen hushåll som definieras befinna sig i 

”stadigvarande boendelösningar” har ökat de senaste åren i 

jämförelsen av mätningarna från 2021, 2019 och 2017. Samtidigt 

noterar vi i en genomlysning tertialrapport 2 på stadsdelsnivå att 

sammanlagt 43 barnfamiljer beviljats akutboendelösning på hotell 

eller vandrarhem under året. Vi oroas över att detta skett samtidigt 

som SHIS har 140 oförmedlade genomgångsbostäder kvar till 

årsmålet. Att 43 barnfamiljer beviljats akuta boendelösningar på 

vandrarhem under året, samtidigt som den fulla kapaciteten av 

förmedlade bostäder till familjer i osäkra boendeförhållanden inte 

varit mättad, tyder på brister i kedjan av samverkande insatser och 

verksamheter. 

 

Av förvaltningens svar att döma ligger en stor del av ansvaret för att 

säkra SHIS genomgångsbostäder för barnfamiljerna på 

stadsdelsnämnderna. Istället för att efterfråga genomgångsbostäder 

från Bostadsförmedlingen och bostadsbolagen verkar många av 

barnfamiljerna som stadsdelsnämnderna remitterar till SHIS beredas 

och placeras i SHIS ordinarie verksamhet. Vi menar att det är 

centralt att förvaltningens dialog med stadsdelsnämnderna, SHIS, 

bostadsbolagen och Bostadsförmedlingen är välfungerande och 

stringent. Vi behöver göra mer för att tillgodose att resurser som 

avsätts för försöks- och träningslägenheter blir nyttjade samt verka 

för att fler människor får tillgång till insatserna.” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 15 

Handlingsplan för att motverka människohandel och 

prostitution 

Dnr 3.1.1-531/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner handlingsplan för att motverka 

människohandel och prostitution. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom.  

 

 

Ärendet  

Socialförvaltningen har tagit fram en handlingsplan för att motverka 

människohandel och prostitution, utifrån ett uppdrag i 

kommunfullmäktiges budget 2021. Handlingsplanen riktar sig till 

hela stadens socialtjänst, såväl myndighetsutövning som öppna 

verksamheter. Syftet är att öka kunskapen om människohandel och 

prostitution, öka socialtjänstens förmåga att tillgodose behov av 

skydd och stöd hos målgruppen, motverka efterfrågan på sexköp 

samt utveckla samordningen mellan olika aktörer. I handlingsplanen 

lyfts sex utvecklingsområden fram och inom vart och ett av dessa 

presenteras ett antal åtgärdsförslag som bör genomföras av ansvarig 

aktör. Socialförvaltningen bär huvudansvar för merparten av 

åtgärdsförslagen. Handlingsplanen utgår från Stockholms stad 

program mot våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och 

förtryck, prostitution, människohandel för sexuella ändamål samt 

sexuellt våld oberoende relation 2021-2025. De åtgärdsförslag som 

presenteras i handlingsplanen löper inom samma tidsperiod.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Det är bra att socialnämnden antar en handlingsplan för att 

motverka människohandel och prostitution. Människohandel och 

prostitution är ett omfattande problem som drabbar både 

stockholmare och tillresta svenskar och personer från andra länder 

som hamnar i stor utsatthet och utsätts ofta för mycket våld och 
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kränkningar och därmed är i stort behov av stöd. Under förra 

mandatperioden gjordes en satsning på särskilda platser på skyddat 

boende för målgruppen, men även satsningar på regionkoordinator 

mot människohandel och KAST. 

 

Vi ser att handlingsplanen är informativ och ambitiös gällande 

kunskap om målgruppen samt beskrivning av målgruppens utsatthet 

och behov. Handlingsplanen redogör för hur socialförvaltningens 

öppna verksamheter kan stötta målgruppen, men det är 

anmärkningsvärt hur socialtjänstens villkor för stöd och hjälp 

saknas i handlingsplanen.  

 

Stadens socialtjänst har det yttersta ansvaret för att undvika nöd och 

kan i akuta ärenden bistå med tillfälligt boende och skydd. För 

målgruppen som utsätts för människohandel och prostitution är 

behovet av stöd och skydd ofta stort och långvarigt även när 

personen inte är tillhörande Stockholm. Det är inte tydligt i 

handlingsplanen hur personer som till exempel är här på turistvisum 

eller utifrån EU:s fria rörlighet ska omfattas av det stöd som 

socialtjänsten i staden kan bistå med. I handlingsplanen är det heller 

inte tydligt vilken del av socialtjänsten som gör vad. Vissa 

relationsvåldsteam i staden arbetar redan med personer som har sex 

mot ersättning men inte alla vilket gör att det är svårt upprätthålla 

likställighet över staden.  

 

För att den här handlingsplanen ska bli mer än en ambitiös 

målgruppsbeskrivning behöver den faktiska rätten till stöd och 

möjligheterna att ge den tydliggöras avsevärt.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 16 

Månadsrapport för november 2021 

Dnr 1.2.2-5572021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner månadsrapporten för november 2021 

 

 

Ärendet 

I enlighet med stadens regler för ekonomisk förvaltning följer 

förvaltningen kontinuerligt verksamheten över året och redovisar 

utfallet i månadsuppföljningar, tertialrapporter med delårsbokslut 

och verksamhetsberättelse med bokslut. I detta tjänsteutlåtande 

redovisas månadsrapport per den 30 november 2021. Prognosen 

baseras på utfallet per 30 november samt utifrån dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden prognostiserar totalt ett överskott mot budget med 5,0 

mnkr. De flesta enheter har en ekonomi i balans med budget. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner månadsrapport för 

november 2021. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17 

Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2021-12-08 

(utsändes senare) 

B. Protokoll från funktionshinderrådet 2021-12-09 

(utsändes senare) 

C. Protokoll från Individutskottet 2021-11-23 

 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 18  

Övriga frågor 


